



LGBTIQ လူ့အဖွဲ့အစည်းများအတွင်း အိမ်တွင်းနှင့် မိသားစုတွင်း အကြမ်းဖက်မှု

ဩစတြေးလျတွင် အိမ်တွင်းနှင့် မိသားစုတွင်း အကြမ်းဖက်မှုကို လက်မခံပါ။

ဩစတြေးလျတွင် မိန်းမချင်း ကာမဆက်ဆံသူ၊ ယောက်ျားချင်း ကာမဆက်ဆံသူ၊ လိင်တူ လိင်ကွဲ နှစ်မျိုးစလုံး တပတ်တပ်ဆက်သူ၊ လိင်ပြောင်းထားသူ၊ ကျားမ လိင်အင်္ဂါ နှစ်မျိုးလုံးရှိသူ နှင့် လိင်တူဆက်ဆံသော ယောက်ျား (Lesbian, Gay, Bisexual, Transgender, Intersex and Queer (LGBTIQ)) အဖြစ် အထောက်အထားဖော်ပြသူများတွင် တန်းတူအခွင့်အရေးရှိပြီး ခဲခွဲခြားဆက်ဆံမှုအားလုံးသည် တရားဥပဒေနှင့် ဆန့်ကျင်သည်။

ဩစတြေးလျတွင် ဆက်ဆံရေးအားလုံးသည် တရားဥပဒေအရ တန်းတူဖြစ်သည်။ လိင်တူ စုံတွဲများအပါအဝင် စုံတွဲများအားလုံးတွင် ဆက်ဆံရေးတစ်ခုတွင် ပါဝင်ရန် သို့မဟုတ် လက်ထပ်ရန် အခွင့်အရေးရှိသည်ဟု ဆိုလိုသည်။

လူတိုင်းတွင် ၎င်းတို့၏ မိသားစုများ၊ မိတ်ဆွေများနှင့် ချစ်ခင်ရသူများနှင့် အပြုသဘောဆောင်ပြီး ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းသည့် ဆက်ဆံရေးများ တွေ့ကြုံခံစားရန် အခွင့်အရေးရှိသည်။

အိမ်တွင်းနှင့် မိသားစုတွင်း အကြမ်းဖက်မှုသည် ဥပဒေနှင့် ဆန့်ကျင်သော ပြစ်မှုများဖြစ်သည်။ ဤပြစ်မှုများကို ကျူးလွန်သူတစ်ယောက်သည် ယောက်ျားဖြစ်စေ၊ မိန်းမဖြစ်စေ ထောင်ကျနိုင်သည်။

သင် သို့မဟုတ် သင်သိသောသူ တစ်ယောက်ယောက်သည် အန္တရာယ် ကျရောက်နေပါက ရဲတပ်ဖွဲ့ကို **000** ဖြင့် ဖုန်းဆက်ပါ။
ဩစတြေးလျမှ ရဲတပ်ဖွဲ့သည် စိတ်ချရပြီး ယုံကြည်အားထားနိုင်ပါသည်။
အခမဲ့၊ လျှို့ဝှက် တိုင်ပင်ဆွေးနွေးမှုနှင့် အချက်အလက်အတွက် 1800RESPECT ကို **1800 737 732** ဖြင့် ဖုန်းဆက်ပါ။
သင် အခမဲ့ စကားပြန်တစ်ယောက်လိုအပ်ပါက **131 450** ကို ဖုန်းဆက်ပါ။

ဩစတြေးလျ အစိုးရ(Australian Government) သည် မည်သည့်အခြေအနေတွင်မဆို အိမ်တွင်းနှင့် မိသားစုတွင်း အကြမ်းဖက်မှုကို သည်းမခံပါ။

အိမ်တွင်းနှင့် မိသားစုတွင်း အကြမ်းဖက်မှုတွင် ကြောက်ရွံ့မှု ဖြစ်ပေါ်စေခြင်း သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှုကို ခြိမ်းခြောက်ခြင်းဖြင့် အိမ်ထောင်ဖက် သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ မိသားစုအား ထိန်းချုပ်ရန် ရည်ရွယ်သည့် အပြုအမူ သို့မဟုတ် ခြိမ်းခြောက်မှုများ ပါဝင်သည်။ အိမ်တွင်းနှင့် မိသားစုတွင်း အကြမ်းဖက်မှုတွင်

- ရိုက်နှက်ခြင်း၊
- လည်ပင်းညစ်ခြင်း
- ကြင်ဖော် သို့မဟုတ် မိသားစုအား မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော ငွေကြေးကို မပေးအပ်ခြင်း၊
- ထိုကြင်ဖော်အား မိတ်ဆွေများနှင့် မိသားစုမှ အဆက်အသွယ်ဖြတ်ထားခြင်း၊
- ထိုကြင်ဖော်အား စော်ကားခြင်း သို့မဟုတ် အမြဲ အပြစ်ရှာ ဝေဖန်ခြင်း သို့မဟုတ်
- ကလေးများ သို့မဟုတ် အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန်များအား ခြိမ်းခြောက်ခြင်းတို့ ပါဝင်နိုင်သည်။

LGBTIQ ဆက်ဆံရေးရှိ အိမ်တွင်းနှင့် မိသားစုတွင်း အကြမ်းဖက်မှုတွင်

- ထိုကြင်ဖော်၏ လိင်အင်္ဂါ နှစ်မျိုးလုံးရှိသည့် အခြေအနေ၊ ဖိုမလက္ခဏာ၊ လိင်၊ ကျားမဖြစ်မှု ဖော်ပြချက် သို့မဟုတ် HIV အခြေအနေအား မမလိုလားသည့်ဘက်မှ အသုံးပြုရန် ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊
- ထိုကြင်ဖော်အား ၎င်းတို့၏ မိသားစု၊ မိတ်ဆွေများ၊ ရပ်ရွာလူ့အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် အလုပ်ခွင်တို့တွင် “ဖွင့်ချပြောပြ” ရန် ခြိမ်းခြောက်ခြင်း

- ထိုကြင်ဖော်၏ ဆေးဝါးများ သို့မဟုတ် လိင်ပြောင်းခြင်းဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု ရယူနိုင်ခြင်းကို ထိန်းချုပ်ခြင်း သို့မဟုတ်
- လိင် သို့မဟုတ် ကျား မ စံချိန်စံနှုန်းများကို လိုက်နာရန် ထိုကြင်ဖော်အား ဖိအားပေးခြင်း တို့လည်း ပါဝင်နိုင်သည်။

ကူညီနိုင်သော ပံ့ပိုးထောက်ကူရေး ဝန်ဆောင်မှုများ သြစတြေးလျတွင် ရှိသည်။

ACON သည် မိသားစုတွင်းနှင့် အိမ်တွင်း အကြမ်းဖက်မှုအပါအဝင် LGBTIQ များအား သက်ရောက်နေသည့် ကျန်းမာရေးရာ ပြဿနာများနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အချက်အလက်များကို အခမဲ့ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။ LGBTIQ ထောက်ပံ့ပိုးရေး ဝန်ဆောင်မှုများ လမ်းညွှန်စာအုပ်အတွက် **ACON** ဝက်ဘ်ဆိုက်ကို **www.acon.org.au** တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါ။

1800RESPECT သည် သြစတြေးလျ နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျူးလွန်မှု၊ မိသားစုတွင်းနှင့် အိမ်တွင်း အကြမ်းဖက်မှု တိုင်ပင်ဆွေးနွေးရေး ဝန်ဆောင်မှုဌာန (Australia's national sexual assault, family and domestic violence counselling service) ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် အခမဲ့၊ လျှို့ဝှက် တယ်လီဖုန်းနှင့် အွန်လိုင်း တိုင်ပင်ဆွေးနွေးမှုနှင့် အချက်အလက်များကို ပေးအပ်သည်။ အကြံပေးများသည် သင် ပြောပြသည် သည်ကို နားထောင်ပြီး မေးခွန်းများကို ဖြေကြားကာ သင့် ဒေသဆိုင်ရာ ဧရိယာအတွင်းရှိ အခြား ထောက်ပံ့ပိုးရေး ဝန်ဆောင်မှုများသို့ သင့်အား လွှဲပြောင်းပေးနိုင်သည်။

1800 737 732 ကို ဖုန်းဆက်ပါ သို့မဟုတ် **1800RESPECT** ဝက်ဘ်ဆိုက်ရှိ LGBTIQ သီးခြား သတင်းအချက်အလက် ကဏ္ဍကို **www.1800RESPECT.org.au** တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါ။

သင် စကားပြန်တစ်ယောက် လိုအပ်ပါသလား။

ဘာသာပြန်နှင့် စကားပြန် ဝန်ဆောင်မှု (Translating and Interpreting Service) (TIS) ကို **131 450** ဖြင့် ဖုန်းဆက်ပါ။ သင် သင် အခြားဝန်ဆောင်မှုများနှင့် ဆက်သွယ်ရန် TIS မှ စကားပြန်တစ်ယောက်က သင့်အား ကူညီနိုင်ပါသည်။ သို့ရာတွင် TIS သည် တိုင်ပင်ဆွေးနွေးခြင်းကို မပေးအပ်ပါ။ ဤခေါ်ဆိုမှုများအားလုံးသည် အခမဲ့ဖြစ်ပြီး လျှို့ဝှက်ဖြစ်ပါသည်။